
ACTA DE L'ASSEMBLEA GENERAL D'ACCIÓ 
ECOLOGISTA-AGRÓ DE L'ANY 2022

  Va tindre lloc a la Casa Verda de València ( carrer Portal de Valldigna 
15,baix 45003 València ) entre les 11:00  i les 13:11 hores del dissabte dia 
26 de març de 2022 amb la presència dels membres de la Comissió 
Permanent següents :

– Jorge Mateos ( president ).
– Manolo Vila ( tresorer ).
– Iban Roure  ( secretari ).
– Marisol Martínez ( vocal ).

  La sessió va ser mixta ( presencial – telemàtica), podent conectar-se a ella
tots el socis que ho van sol·licitar.

  Es van desenvolupar els següents punts de l'ordre del dia :

1 ) Lectura i aprovació ( si s'escau ) de l'acta de l'Assemblea General 
de l'any 2021 :
     L'acta ha estat penjada al Portal de Transparència de l'associació per a 
la seua consulta. No havent-se registrat esmenes a la mateixa, l'assemblea 
la dóna per aprovada.

2 ) Informe de Gestió de l'any 2021 :
    Com es va aprovar l'any passat, el president Jorge Mateos fa un resum 
de les principals activitats realitzades durant l'any 2021.
   Abans d'això  Marcos Pla proposa celebrar pròximament una reunió més
relaxada, seguida d'una paella i una festa a un lloc com el Tancat de la Pipa
( Albufera de València ) o la Casa de Penya ( Marjal d'Almardà-Almenara )
on cada grup o comissió puga explicar amb més deteniment les seues 
activitats i projectes.
   Comença el president Jorge Mateos la relació d'activitats amb la lluita 
contra la Central Nuclear de Cofrents amb diferents accions com la 
marxa a la central, duta a terme per Marfull en col·laboració amb diferents
comissions.
   El mateix grup Marfull va implementar la campanya contra els 
macroparcs fotovoltaics al medi rural i natural conjuntament amb 
Carles Arnal i la Comissió del Bosc. A l'anterior assemblea es va decidir 
realitzar unes jornades de debat intern sobre aquest tema, però no ha estat 



possible degut a la situació sanitària derivada de la pandèmia originada pel
virus SARS Cov 2. Esperem realitzar-la pròximament, quan s'alcen les 
restriccions sanitàries.
    Una altra campanya important ha sigut les al·legacions i activitats en 
contra de l'ampliació dels ports de València i de Sagunt on han 
participat diferents comissions ( Jurídica, Territori, Marfull, Camp de 
Morvedre, etc. ). És una de les campanyes on s'han dedicat més recursos i 
continuem en ella.
   La Proposta de Declaració del Paisatge Protegit de les muntanyes 
Litorals entre els rius Belcaire i Palància que portava anys empantanada 
pareix que torna a ser considerada per la Conselleria d'Agricultura, 
Desenvolupament Rural, Emergència Climàtica i Transició Ecològica 
amb el canvi de Director General del Medi Natural. Al menys eixa és la 
impressió tinguda després de l'última reunió amb la Consellera. Tal vegada
siga una compensació davant de la política d'ocupació intensiva de la plana
litoral per part d'indústries i desenvolupaments urbanístics l'última 
manifestació de la qual ha sigut l'aprovació de la instal·lació al polígon 
industrial Parc Sagunt II d'una planta de bateries per a automoció que 
ocuparà 6.000.000 de m2.
  Entre les activitats desenvolupades per València en Bici destaquen el 
Projecte de Control de Qualitat Ambiental de l'Aire. Consisteix en la 
mesura dels nivells de sòlids en suspensió ( micropartícules ) a l'aire 
mitjançant uns aparells amb sensors instal·lats en bicicletes. Les medicions
començaren el novembre de 2021 i es realitzaran durant un any. Aquesta 
campanya es fa en col·laboració amb la coordinadora ConBici. Igualment 
des del mes de setembre s'està realitzant el projecte Educar en 
Sostenibilitat.
   La Comissió del Territori ha participat en diferents campanyes, entre 
les que destaquen  Ports ( campanyes contra les ampliacions ), Aigua  
( Participació als diferents Plans de Conca ) i tot el relacionat amb el Parc
Natural de l'Albufera de València.
  Al Camp de Morvedre s'ha continuat amb les tasques d'Educació 
Ambiental i s'ha encetat el projecte Insectívors amb finançament 
d'Arcelor-Mittal.
   Al grup de La Costera s'han realitzat diferents activitats a Moixent i 
altres punts de la comarca. Les més ressenyables estan relacionades amb la
instal·lació de polígons fotovoltaics al medi natural, la defensa del 
patrimoni natural i històric, les denúncies contra la invasió del domini 
públic hidràulic, i la defensa de la fauna.



  A la Vall de la Gallinera el projecte de Custòdia del Territori es troba 
molt avançat tant en la compra de terrenys com el la realització del Sender
Botànic.
  Els altres projectes de Custòdia del Territori continuen amb les seues 
activitats : El Tancat de la Pipa ( Albufera de València ) on s'està 
desenvolupant un projecte de gestió de filtres verds subvencionat per 
l'organització internacional “Next Generation”, i la Casa de Penya 
( Sagunt ) on continuen realitzant-se activitats de gestió de les zones 
humides, educació ambiental i voluntariat.
  La Comissió de la Plana Baixa ha continuat amb les seues activitats a 
les marjals d'Almenara, La Llosa, i Xilxes.
  Per últim , com activitat realitzada per diferents comissions dins de la 
nostra associació i en col·laboració amb altres, cal destacar el Projecte 
Emys de cens, control i defensa de les tortugues aquàtiques autòctones . 
Aquest projecte porta ja 12 anys d'activitats ininterrompudes.

  A continuació, pren la paraula Enric Amer per a informar de la seua 
participació junt a Matthieu Lassalle al Congrés Mundial de la Unió 
Internacional per a la Conservació de la Natura ( IUCN ) celebrat a 
Marsella ( França )  el passat mes de setembre. Van informar sobre les 
experiències sobre filtres verds desenvolupades al Tancat de la Pipa a 
l'Albufera de València.
   Igualment, va ressaltar la importància de la nostra participació al Consell
Ibèric on s'està tractant la problemàtica originada pels projectes 
fotovoltaics als medis rural i natural. Aquests tenen grans implicacions 
sobre el model energètic, sobre la utilització del territori, i sobre la 
biodiversitat. Pròximament s'organitzaran unes Jornades de Debat sobre 
l'implementació d'Energies Renovables,  probablement a Extremadura.
Prèviament està prevista una reunió d'IUCN Espanya probablement a 
Madrid.
    A més les entitats ibèriques de l'IUCN ( Depana, Adenex, i Quercus ) 
han presentat una proposta de coordinació per a les COPs ( Conferències 
de les Parts ).
  També va informar de l'acord marc entre Acció Ecologista-Agró i la 
Generalitat Valenciana per a posar en marxa les actuacions a la Marjal 
d'Almenara. Açò posa en marxa la governança participativa de 
l'aiguamoll amb la constitució d'una Comissió mixta formada per 4 
membres de la Conselleria d'Agricultura, Desenvolupament Rural, 
Emergència Climàtica, i Transició Ecològica de la Generalitat 



Valenciana i altres 4 membres d'Acció Ecologista-Agró.
   
  Jorge Mateos aclara que el conveni és de l'any 2022, encara que s'està 
discutint des de l'any passat. Està signat sense pressupost.
  Lucía Moreno intervé per a dir que hem de parlar de Caixa Popular  i 
que li sembla difícil actuar sense pressupost.
   Jorge Mateos afegeix que no hi ha pressupost assignat, però això no vol 
dir que no vaja a invertir-se res, perquè s'aplicaran parrtides ja existents. 
Per exemple, ja s'estan realitzant treballs per part de les Brigades 
Forestals. En quant a l'acord amb Caixa Popular és de 7.500 € l'any 2021
i de 10.000 € per a l'any 2022. Cobreix projectes com Emys i les visites 
guiades a la Marjal d'Almenara, així com les obres d'accés a col·lectius 
amb necessitats especials al Tancat de la Pipa de l'Albufera de València.
   Boro Martínez alerta que ens hem d'inscriure abans del mes que vé al 
registre de Grups d'Interés de la Generalitat si volem reunir-nos amb els 
seus càrrecs. S'ha d'aportar un llistat de persones ( En principi, bastarien 
els membres de la Comissió Permanent ).
    Per últim, Enric Amer comunica que el grup de La Plana no apareix a 
la informació de la nostra web. S'ha de comunicar a Andrea Márquez per 
a que ho solucione.

3) Informe de Comptes de l'any 2021 :
  Manolo Vila informa del Balanç de Situació en el que destaquen els 
13.000 € que ens deu la Generalitat Valenciana així com els 4.000 € que 
ens ha de pagar la Confederació Hidrogràfica del Xúquer. S'ingressaran 
aquest any 2022.
   En quant al Compte de Resultats va especificant els principals 
ingressos ( prestació de serveis, subvencions, quotes ) i despeses 
( personal, funcionament, projectes, serveis professionals externs ) al llarg 
de l'exercici anterior.
    Al Compte de Resultat Analític destaquen els més de 9.000 € de 
beneficis després de l'impost de societats.
   Igualment informa de la Memòria d'Activitats per grups i de la 
Memòria Econòmica, de la qual destaca l'evolució dels socis ( actualment
649 socis aporten més de 40.000 € )
    Totes les dades econòmiques de l'associació figurten al Portal de 
Transparència.
   Marcos Pla comenta la campanya telefònica de contacte amb els socis. 
La major part de socis contactats estaven jubilats, fet que confirma 



l'envelliment del soci tipus. Però també s'està observant que últimament 
s'està apuntant gent més jove ( 30-40 anys ) encara que no solen participar 
a les comissions o grups de treball. Ha hagut també un treball sobre les 
causes de la pèrdua de contacte amb alguns socis ( pujada de quotes, 
errades a les dades personals : correus electrònics, telèfons fixos, canvis de
comptes corrents ), així com una atenció a les persones interesades en 
participar en accions de voluntariat, participar en comissdions, etc. En 
aquests casos pot ser interessant la nostra declaració com Entitat 
d'Utilitat Pública.
  A petició d'Enric Amer l'assemblea felicita a Manolo Vila, Boro 
Martínez, Marcos Pla, i Mercè Domènec pel treball realitzat.
 

4) Aprovació dels Pressupostos per a l'any 2022 :
Manolo Vila repassa els projectes per comissions per tal que si s'aproven 
no calga després discutir-los a la Comissió Permanent. En conjunt, per al 
curs vinent suposen uns ingressos de 266.000 € i unes despeses de 296.000
€, resultant un dèficit de 30.000 €.
     En quant al pressupost de Projectes interns de les diferents comissions 
únicament s'han gastat 2.000 € dels 15.000 € previstos, per la qual cosa 
proposa afegir-los als previstos per a l'any vinent. Sotmesa la qüestió a 
l'assemblea, aquesta aprova per unanimitat afegir el remanent per a 
Projectes Interns de l'any 2021 al previst per a l'any 2022. Així doncs, el 
pressupost per a projectes de les diferents comissions queda establert en 
28.000 €.
  Boro Martínez comunica que s'han de pagar dels pressupostos també les 
multes imposades a les persones que participaren a les protestes contra els 
vaixells amb armes per a la guerra del Ièmen que recalaren al port de 
Sagunt. Aquestes multes sumarien un total d'uns 2.000 €.
   Segons informa Josevi Casany, com l'acció de protesta es va realitzar 
conjuntament amb el Moviment per a l'Objecció de Consciència 
( M.O.C.), aquesta organització pagaria la meitat de les multes.
    L'assemblea aprova per unanimitat pagar les multes conjuntament amb 
el M.O.C.

5) Renovació de càrrecs :
  Degut a haver finalitzat el periode establert als nostres estatuts han de 
cessar a les seues funcions a la Comissió Permanent els següents 
companys : Jorge Mateos com a president, Iban Roure com a secretari, i 
Víctor Soler i Cristina Navarro com a vocals.



   Per a substituïr-los es proposa a Marcos Pla per a president, Boro 
Martínez per a secretari, i Josevi Casany, Eva Tudela, i Marta Sania per
a vocals. Continuen als seus càrrecs Manolo Vila com a tresorer i Santi 
Gasset i Marisol Martínez com a vocals. El fet que s'incremente en una 
persona el nombre de vocals està previst als estatuts.
    L'assemblea aprova la proposta de renovació de càrrecs per unanimitat.

6) Precs i preguntes :
   Josevi Casany  comenta que el M.O.C. ens ha demanat poder utilitzar la
Casa Verda com a local per a reunir-se una vegada cada 15 dies. 
Col·laborarien econòmicament per a sufragar les despeses del local
     L'assemblea autoritza l'ús del local per part del M.O.C. , però Jorge 
Mateos recorda  que s'ha de corroborar a la primera reunió de la nova 
Comissió Permanent.
    Boro Martínez planteja que també s'haurà de decidir què fem amb el 
local renovat i quins usos són aconsellables i quins no.
   Josevi Casany fa un agraïment públic a la persona de Boro Martínez 
perquè ha arropat molt a la gent que fa accions directes quan han tingut 
problemes legals.
   Marcos Pla degut a que deixen o canvien les seues funcions dins de 
l'associació vol agrair també el treball de Sara Aunés i de Miguel Crespo.
    Enric Amer informa que Sara Aunés està presidint la Fundació Mas 
de Noguera que és una referència dins de la història del moviment 
ecologista al País Valencià.
    Jorge Mateos afegeix que Sara Aunés junt a Eva Tudela són les 
nostres representants al Consell Assessor del Medi Ambient, per la qual 
cosa no hem perdut a la primera com a militant. Igualmen informa que 
s'incorpora Andrea Márquez  com a periodista.
   Boro Martínez per finalitzar afirma que l'associació s'enfronta a una 
situació nova i que la nova Comissió Gestora ha de fer una reflexió sobre 
el model organitzatiu d'ara endavant.
   
   I, sense més punts que tractar, es clou l'Assemblea General a les 13:11 
hores del dissabte 26 de març de 2022.

                                    El Secretari :
                                         Iban Roure



                             


